



DGK.
Schirmherrschaft

RUHR
UNIVERSITÄT
BOCHUM

RUB



2nd
**CARDIOVASCULAR
SYMPOSIUM**
Bochum

INTERNATIONAL CONFERENCE

27-29 JUNE 2025

UNIVERSITY HOSPITAL
LECTURE HALL CENTER ST. JOSEF HOSPITAL,
RUHR-UNIVERSITY BOCHUM, DE

12 Points
ÄKWL
Cat. A

REGISTRATION | ANMELDUNG

On-site registration opens 30 minutes before the start on all event days. Take the opportunity to register in advance.

Die Registrierung vor Ort öffnet an allen Veranstaltungstagen 30 Minuten vor Beginn. Nutzen Sie die Gelegenheit, sich vorab anzumelden.

Written registration is required.

A short informal one supports us and is very helpful for the event organization.

Form at **www.med-fortbildung.nrw/hks**

or via email: **anmeldung@med-fortbildung.nrw**



Participation in this medical conference is free of charge.

Die Teilnahme an dieser ärztlichen Fortbildung ist kostenlos.

www.med-fortbildung.nrw/hks

INVITATION | EINLADUNG

Dear Colleagues,

We are delighted to invite you to our international scientific symposium: "Personalized Medicine in the Cardiometabolic Spectrum: From Mechanisms to Therapeutic Targets".

This event will feature high-level presentations by leading national and international experts in clinical and translational cardiology. Together with renowned specialists in cardiology, cardiac surgery, and related disciplines, we have curated an exciting and insightful programme – including special sessions in German language.

This interactive symposium will spotlight the latest advances in heart failure, rhythmology, valve interventions, and translational cardiovascular science. In addition to diagnostic and therapeutic innovations, we will explore cutting-edge research on molecular pathomechanisms.

We look forward to your participation in what promises to be a stimulating and inspiring event.

Sehr geehrte Kolleginnen und Kollegen,

wir möchten Sie herzlich zu unserem internationalen Fortbildungssymposium „Personalisierte Medizin im kardiometabolischen Spektrum: Von Mechanismen zu therapeutischen Zielen“ einladen.

Die Veranstaltung bietet hochkarätige Vorträge von führenden nationalen und internationalen Experten der klinischen und translationalen Kardiologie. Gemeinsam mit renommierten Spezialistinnen und Spezialisten aus der Kardiologie, Herzchirurgie und verwandten Disziplinen haben wir für Sie ein spannendes und informatives Programm zusammengestellt. Erstmals auch mit deutschsprachigen Sessions.

Im Mittelpunkt dieses interaktiven Symposiums stehen die neuesten Fortschritte in den Bereichen Herzinsuffizienz, Rhythmologie, Herzklappeninterventionen und translationale kardiovaskuläre Wissenschaft. Neben diagnostischen und therapeutischen Innovationen werden wir uns auch mit den neuesten Forschungsergebnissen zu molekularen Pathomechanismen beschäftigen.

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme an dieser anregenden und inspirierenden Veranstaltung.

SPEAKERS | REFERENT:INNEN

You can find all speakers here:

www.med-fortbildung.nrw/hks



SCIENTIFIC MANAGEMENT | WISSENSCHAFTLICHE LEITUNG UND BERATENDE KOMMISSION



**Prof. Dr.
Nazha Hamdani**
Bochum, DE



**Prof. Dr.
Francesco Paneni**
Zürich, CH



**Prof. Dr. Giuseppe
Danilo Norata**
Milano, IT



**PD Dr. Ibrahim
El-Battrawy**
Bochum, DE



**Prof. Dr.
Arash Haghikia**
Bochum, DE



**Prof. Dr.
Andreas Mügge**
Bochum, DE

LOCATION | VERANSTALTUNGsort

Hörsaalzentrum, Universitätsklinikum
St. Josef-Hospital, Ruhr-Universität Bochum
Gudrunstraße 56, 44791 Bochum, DE

ORGANIZER | VERANSTALTER

mattt 

mattt.production
Thorsten Rölleke
Am Bergbaumuseum 43, 44791 Bochum, DE
Tel. 0234/23956-10 // roelleke@mattt.de // www.mattt.de



CERTIFICATION | ZERTIFIZIERUNG

The event has been applied for certification as part of the
ÄKWL's continuing medical education programme with
12 points (category A).

Die Veranstaltung ist im Rahmen der Zertifizierung der ärztlichen
Fortbildung der ÄKWL mit 12 Punkten (Kategorie A) beantragt.

SPONSORS | SPONSOREN



ZOLL LifeVest®



 Bristol Myers Squibb®



 Daiichi-Sankyo

AMGEN

 **NOVARTIS**

AstraZeneca 

Johnson & Johnson

Medtronic

Thank you very much for the support.

Subject to changes (e.g. to the programme) and errors.
Current information and sponsorship amounts can be found at
www.med-fortbildung.nrw/hks